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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I DFSU 

   

 
 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 25.11.2020 

STED Teams (videokonferanse) 

MØTE INNKALT AV Utdanningssjef Ola Fjuk-Herje 

MØTETYPE Utvalgsmøte i ungdomsutvalget (DFSU) 

MØTELEDER Utvalgsleder Kari Sofie Brøndbo Fiskum 

FRA DFSU 
Magne Almås (HV), Kari Sofie Brøndbo Fiskum, Ørjar 
Eiken, Ida Kristiansen, Marianne Borgen og Nina 
Granlund. 

FRA ADMINISTRASJONEN 
Ola Fjuk-Herje, Engebret Mjøseng (sak 26) og Terje 
Vestvik (sak 23 og 28). 
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Sakliste DFSU  
 
Sted: Teams 
Dato: 26.11.2020. 
 
 
 

Sak 21/2020 Godkjenning av protokoll september 2020 

Sak 22/2020 Bidragsordning 2021 

Sak 23/2020 Forslag om nytt regelverk for prøveskudd ved baneskyting 

Sak 24/2020 Årsplan DFSU 2021 

Sak 25/2020 Lagleder Nordisk mesterskap 2021 

Sak 26/2020 Forslag til nytt regelverk for skytterbekledning 

Sak 27/2020 Gjennomføringsplan LTP 2021-2024 

Sak 28/2020 Forslag om å tillate personlig skytematte 

 
Orienterings- og drøftingssaker: 

• Skyteskole 2. 
• Møteplan 2021.  
• Status LS 2021. 
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Saksnummer: 21/2020 
Emne: Godkjenning av protokoll for september 2020 
Kompetanse: DFSU 

 
Protokollen for møtet september 2020 ble lagt frem til formell godkjenning. 
 
Vedtak 21/2020: 
Protokollen for utvalgsmøte i september 2020 godkjennes.   
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Saksnummer: 22/2020 
Emne: Bidragsordning 2021 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

Dagens bidragsordninger for lag og samlag har vært mer eller mindre uendret i over 10 år. 

Som følge av at det fra 1.1.2021 skal iverksettes ny langtidsplan har administrasjonen og DFSU sett på 
muligheten til å fornye bidragsordningen med mål om å understøtte de nye satsingene. DFSU har 
jobbet med dette på sine møter i 2020 og et forslag ble sendt til Feltutvalgets møte 22.09.20. 

Saken skal innom både DFSU og feltutvalget på nytt i november 2020 før endelig forslag legges frem 
og vedtas av Norges Skytterstyre under deres møte i desember.  

DFSU bes komme med sine endelig innspill før saken oversendes Norges Skytterstyre.  

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen ønsker å videreføre hovedtrekkene fra de nåværende bidragsordningene. Det betyr 
at vektfordelingen hvor samlag totalt sett kan søke om mer midler enn skytterlag videreføres. Det 
vises til viktigheten av at våre skyttere har et tilbud utover det som skjer på lagsplan. Samlagenes 
rolle er å ha et tilbud til sine lag og skyttere som gir mer faglig påfyll enn de får i skytterlaget – dette 
gjelder både tillitsvalgte og skyttere. Det viktigste er likevel de sosiale båndene som skapes på tvers 
av lagene.  

Det kan i årene som kommer være at det som følge av den nye langtidsplanen dukker opp nye tiltak 
på lagsplan det kan være aktuelt å gi økonomisk støtte. Dette kan gjøre at man ser det er mer 
hensiktsmessig med en mer jevn fordeling.  

Videre vises det til drøftinger gjort i tidligere saksutredning.  

Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
DFSU oversender sitt forslag til bidragsordning for 2021 til Norges Skytterstyre. 
 
DFSU ber om at man gjør en løpende vurdering i 2021 om det er hensiktsmessig å flytte mer 
penger over til bidrag for lagsaktivitet hvis dagens korona-situasjon fortsetter. 
 
Vedtak 22/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 23/2020 
Emne: Forslag om nytt regelverk for prøveskudd ved baneskyting 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

 
Norges Skytterstyre gjorde i sak 108/2020 følgende vedtak: 
Sak angående forslag fra Uttrøndelag skyttersamlag om samordning av 
mesterskapsprogrammene med prøveskudd innen- og utendørs oversendes til behandling i DFSU. 
Administrasjonens forslag med DFSU sin anbefaling fremmes for Norges Skytterstyre i desember 
2020.     
 
Forslag fra Mostadmark skytterlag: 
Mostadmark skytterlag har gjennom Uttrøndelag skyttersamlag fremmet forslag om å gjøre 
programmet for utendørs 35-skudd likt med innendørs 35 skudd med fortløpende finaleomgang. 
De vil slik ha en endring med at prøveskuddene fjernes før 10 skudden på 25-skudden, og at 
prøveskuddene fjernes før finaleomgangen når denne skytes fortløpende etter 25-skudden. 
Endringen skal gjelde alle klasser. 
 
Forslaget fra Mostadmark er støttet av Uttrøndelag skyttersamlag.   
 
Forslaget som er fremmet har følgende begrunnelse: 

• Lik kommando på utendørs og innendørs skyting blir enklere å forholde seg til 
• Raskere gjennomføring, spesielt for de som skyter liggende   
• Ved raskere gjennomføring vil forholdene bli mer like (spesielt for cal .22)  
• Økonomi - mange færre prøveskudd vil gi mindre kostnader spesielt for rekruttering 
• Større utfordring for skytterne 

 
Kompetanse: 
I denne saken er det et spørsmål om Norges Skytterstyre har kompetanse i henhold til 
Skytterboka kapittel 11 for å behandle en slik endring. Under punktet angjeldende kompetanse i 
Skytterbokas kapittel 11 står det følgende: 
Endringer i konkurransedisiplinene, skyteprogrammer.....foretas av Skyttertinget. Skytterstyret 
kan foreta mindre endringer i programmene (eksempelvis skytetider og andre sportslige 
tillempinger).  
 
Administrasjonen ser det slik at denne saken er innenfor Skytterstyrets kompetanse, da den ikke 
endrer skyteprogrammet på de offisielle seriene. Saken kan slik anses som en sportslig tillemping 
som Skytterstyret har kompetanse til å vedta. 
 
Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
DFSU tilrår Norges Skytterstyre å støtte deler av forslaget fra Mostadmark skytterlag, ved at det 
innføres en prøveordning i 2021 og 2022 med begrensede antall prøveskudd foran 10-skudden på 
hovedskytingen, samt foran 10 skudd finaleomgang når finaleomgangen skytes fortløpende. 
Kommandoen foran begge 10-skuddene blir at det gis to minutter til klargjøring inklusiv 
maksimalt 3 prøveskudd i klargjøringstiden. Ordningen gjelder utendørs for alle klasser  
 
Ordningen evalueres etter sesongen 2021 og saken tas videre opp til behandling på Skyttertinget 
2022.     
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DFSUs drøfting 
DFSU mener at en begrensning i antall prøveskudd er viktig fordi: 

• Det blir billigere. 
• Selv om prøveskuddene begrenses, er det viktig å ivareta pausene mellom seriene – derfor 

klargjøringstid.  
• DFSU mener at det er viktig med egen skytekommando for prøveskuddene. På den måten 

skytes det ikke i klargjøringstiden.  
 

 
Vedtak 23/2020: 
DFSU anbefaler at det innføres 2 minutters klargjøringstid med påfølgende prøveskuddserie på 
inntil 3 skudd på 1 minutt før tiskudd og omgang på baneskyting for alle klasser. 
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Saksnummer: 24/2020 
Emne: Årsplan DFSU 2021 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

Årsplan for DFSU tar utgangspunkt i instruks for DFSU som er gjengitt i Skytterboka kapittel 17, 
vedtatt Langtidsplan 2021-2024, innsendt søknad til FD om prosjektmidler for 2021, budsjettforslag 
2021, samt møteplan og representasjonsplan for DFSU 2021.  

Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen har utarbeidet et forslag til årsplan for DFSU 2021.   
 
Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
DFSU oversender Norges Skytterstyre forslag til årsplan for DFSU 2021.  
 
Vedtak 24/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
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Saksnummer: 25/2020 
Emne: Lagleder Nordisk mesterskap 2021 
Kompetanse: DFSU 

 
Iht. statutter for uttak av lag til Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap DFSU skal vært år 
stille med en representant under Nordisk Mesterskap som skal fungere som lagleder for 
ungdomsskytterne. Nordisk Mesterskap går som regel første helg i september i enten Norge, 
Sverige eller Danmark. Den første delen av uka, dvs. mandag-onsdag, er en landslagssamling som 
holdes ulike steder i Norge. Representanten fra DFSU skal følge landslaget hele uka og blir borte 
søndag (evt. mandag-) til søndag.   
 
Representantens oppgaver som lagleder for ungdommene vil blant annet være å bistå som 
standplassleder, anviser, motivator og støttespiller osv. under både konkurransen og samlingen. 
 
Så langt det lar seg gjøre skal DFSU utnevne en representant og en vara for kommende års 
nordiske mesterskap høsten i forveien basert på vedtatt turnusordning. Nordisk mesterskap skal i 
2021 gå i Danmark, første helga i september. Treningssamlingen i forkant holdes i Danmark.  
 
Administrasjonens drøfting 
Siden Nordisk Mesterskap i Danmark ble flyttet til 2021 pga Covid-19 mener administrasjonen at 
turnusordningen for laglederrollen ved Nordisk Mesterskap også bør forskyves ett år.  
 
Etter turnusordningen som ble vedtatt i 2016 skulle det i 2020 vært Sørlandets tur og deretter 
Nord-Norge i 2021. Administrasjonen mener det vil være hensiktsmessig å vedta turnusordningen 
for 2021-2025. 
 
Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
Turnusordningen for lagleder-rollen for ungdomslandslaget ved Nordisk mesterskap i perioden 
2021-2025 er følgende:  
2021: Sørlandet (Danmark) 
2022: Nord-Norge (Norge) 
2023: Midt-Norge (Sverige) 
2024: Østlandet (Danmark) 
2025: Vestlandet (Norge) 
 
Vedtak 25/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
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Saksnummer: 26/2020 
Emne: Forslag til nytt regelverk for skytterbekledning 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

 
Administrasjonen har den siste tiden gjennomført samtaler med flere leverandører av 
skytterbekledning. De gjenværende vil bli kontaktet snarlig. Det er i den sammenheng foretatt 
målinger av stivhet i ny bekledning, spesielt toppmodeller skytejakker. Dette for å danne seg et 
bilde av hva som i dag er gjeldende blant skyttere flest. 
 
Videre er det gjennomført møter med erfarne dommere i Norges Skytterforbund (NSF) for å 
høste deres erfaringer med regler og kontroller i nasjonale og internasjonale konkurranser i regi 
av NSF og International Sport Shooting Federation (ISSF).   
 
DFSU bes komme med sine innspill i saken. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Forslag til regelverk ble lagt frem på møtet.  
 
Administrasjonen anbefaler DFSU å gjøre følgende vedtak:  
DFSU ga føringer for det videre arbeidet. Administrasjonen utarbeider endelig forslag til justert 
regelverk for skytterbekledning og kontroll av dette, som legges fram til møte i Norges 
Skytterstyre i desember.  
 
Vedtak 26/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
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Saksnummer: 27/2020 
Emne: Gjennomføringsplan LTP 2021-2024 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

 
 
Ved Skyttertinget 2021 ble langtidsplan for perioden 2021-2024 vedtatt. Det skal i den anledning 
settes opp en gjennomføringsplan for de ulike tiltakene. 
 
DFSU bes komme med innspill til gjennomføringsplanen i kapittel 3. Det er ønskelig at det settes 
opp en liste som viser når de ulike tiltakene skal gjennomføres (årstall). 
 
Administrasjonens drøfting: 
Forslag til gjennomføringsplan ble lagt frem på møtet.  
 
Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak:  
DFSU gir sine føringer til utarbeidelse av gjennomføringsplan for kapittel 3 i LTP 2021-2024.  
 
Vedtak 27/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
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Saksnummer: 28/2020 
Emne: Forslag om å tillate personlig skytematte 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

 
Gauldal skyttersamlag behandlet på sitt ombudsmøte et forslag fra Rennebu skytterlag om å tillate 
bruk av skytematter også etter at korona-tiden er over. Ombudsmøtet i Gauldal støttet forslaget og 
sender dette derfor videre til Norges Skytterstyre.  
 
Administrasjonen mottok søknaden 23.11.2020. 
 
Pga. Covid-19 har det vært et krav i våre koronavettregler om at alle skyttere må medbringe egen 
skytematte. Dette for å hindre smittespredning via standplassmattene.  
 
DFSU bes ta stilling til forslaget og sende sitt forslag til Norges Skytterstyre slik at de får behandlet 
dette på sitt møte i desember 2020.  
   
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen er av den oppfatning at det på generelt grunnlag må være slik at det er tillatt med 
minst mulig tilleggsutstyr for skyttere. Unntaket her er tiltak som kan hjelpe flere skyttere til å delta 
uten at det fordyrer sporten unødvendig.  
 
I forslaget bruker Gauldal følgende argumenter for å innføre en frivillig ordning med skytematter på 
permanent basis: 
 
Hensyn til smitte: 
I dagens smittesituasjon er skytterne pålagt å benytte egen matte av smittevernhensyn. 
Administrasjonen ser ikke at dette vil ha noen effekt ved en normal situasjon.  
 
Slitasje på klær: 
Administrasjonen mener at dette argumentet ikke er særlig godt da klærne mest sannsynlig vil bli like 
slitte om man ligger på sin egen matte. Det kan imidlertid være et poeng ved feltskyting når 
standplassene er møkkete/sølete, men her vil en skytematte skape utfordringer når skytteren skal 
bære med seg alt utstyret i feltløypa.  
 
Konkurransefordel? 
Gauldal skriver videre at de ikke tror at man ved å tillate skytematter vil gi ulike forhold under 
konkurranser. Administrasjonen er enig i dette. 
 
Administrasjonen ønsker å legge til følgende moment:  
Et argument som kan tale for å tillate skytematter, og som Gauldal ikke har med i forslaget, er at man 
ved å tillate skytematter kan gjøre at det for noen skyttere kan bli enklere å gjennomføre program 
med kun liggendeskyting. Administrasjonen er kjent med at mange, spesielt eldre, har utfordringer 
med vonde albuer pga. harde standplasser. Her er det imidlertid tillatt å benytte både minimatte, 
albuebeskyttere etc. i alle klasser nettopp for å imøtekomme denne utfordringen (ref. kap. 8.163).  
 
Oppsummert mener administrasjonen at skytematter ikke bidrar til at flere kan være med å skyte. I 
verste fall kan man ved å tillate skytematter bidra til økt utstyrspress, spesielt blant våre 
ungdomsskyttere.  
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DFSUs uttalelse: 
DFSU støtter administrasjonen og vil spesielt vektlegge at de er redd dette kan føre til økt 
utstyrspress. 
 
Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak:  
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å ikke tillate bruk av personlige skytematter.  
 

Vedtak 28/2020: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
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